
  
P R O T O K Ó Ł  NR  XXIII/2020 

Z XXIII SESJI RADY GMINY STARE BABICE 
która odbyła się w dniu 17 września 2020 r. 

 
 
Miejsce obrad: Sala obrad 
Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk 

Kuncewicz   
Rozpoczęcie obrad:  godz. 14:00 
Zakończenie obrad: godz. 20:10 
Stan radnych: 15 
Obecnych na sesji: 15 
 
W sesji uczestniczyli: 
1. Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz  
2. Radni: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 

Karpiński, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, 
Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, 
Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska  

3. Sławomir Sumka         Wójt Gminy 
4. Michał Więckiewicz Sekretarz Gminy 
5. Mariola Sarzyńska Skarbnik Gminy  
6. Grzegorz Zarychta Radca Prawny 
7. Marcin Łasiński Prezes GPK „Eko – Babice” Sp. z o.o. 
8. Iwona Mika Kierownik Referatu Inwestycji 

i Rozwoju Gminy 
9. Katarzyna Sońta Kierownik Referatu Ochrony Środowiska 
10. Dariusz Michalski Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej i Obsługi Administracyjno – 
Gospodarczej 

11. Agnieszka Senterkiewicz Kierownik Referatu Geodezji i Gospodarki 
Nieruchomościami 

12. Anna Błażejewska Kierownik Biura Obsługi Rady Gminy 
13. Marta Meserszmit Główny specjalista ds. samorządowych 
 

1. Otwarcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył obrady XXIII sesji Rady Gminy Stare 
Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym 
Rada Gminy może obradować i podejmować uchwały. Powitał uczestników sesji. 
Poinformował, że sala została przygotowana zgodnie z wymogami sanitarnymi, zachowane 
są odległości między uczestnikami sesji. Radni dokonali zmiany miejsc na własną 
odpowiedzialność. Poprosił uczestników o zakrywanie nosa i ust.  
Przypominał, że obrady Rady Gminy są transmitowane na kanale YouTube, uczulił aby nie 
posługiwać się danymi osobowymi. 
 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali porządek 
obrad. Następnie złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały  
w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Gminy Stare Babice. 
Uzasadnił swój wniosek. Zapytał czy są inne wnioski w sprawie zmiany porządku obrad. 



Protokół Nr XXIII/2020 

 

2 

 

 

 

 
Radna M. Pamięta wyraziła zdanie, że radni za późno zostali poinformowani o piśmie od 
Wojewody w sprawie odwołania radnego. Zapytała jakie będą konsekwencje prawne 
podjęcia przez Radę takiej uchwały. Zażądała odwołania radnego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że aby odwołać radnego radni 
muszą złożyć projekt uchwały.  
 
Radca prawny G. Zarychta wyjaśnił, że odwołanie radnego może się odbyć poprzez 
inicjatywę uchwałodawczą zgodnie z paragrafem 43 Statutu Gminy. Ponadto każdy  
z radnych może zgłosić poprawkę do tej uchwały i ją przegłosować.  
 
Radna M. Pamięta zapytała czy to zgodne z prawem, że radni zostali zapoznani z pismem 
Wojewody dopiero przed sesją. 
 
Radca prawny G. Zarychta odpowiedział,  że materiały na sesję dostarczane są na 7 dni 
przed sesją, ale ma to jedynie charakter instrukcyjny, nie wpływający na prawną ważność 
uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zapytał jak przepisy się mają do wniosków 
Wójta o rozszerzenie porządku obrad.  
 
Radca prawny G. Zarychta powtórzył, że materiały są dostarczane na 7 dni przed sesją, 
natomiast uchwały mogą wpływać również w krótszym terminie lub na sesji i są 
wprowadzone do porządku obrad i prawidłowo procedowana.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz stwierdził, że jako Przewodniczący działa 
zgodnie z przepisami prawa.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie 
porządku obrad o punkt  „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odmowy stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu radnego Gminy Stare Babice”.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, przy 2  głosach „przeciw” 
i 1 głosie „wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w 
głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że porządek obrad został  
rozszerzony i projekt został wprowadzony jako 20 punkt. 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie sesji.  
2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  
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3. Przyjęcie protokołów z XX, XXI, XXII sesji Rady Gminy. 
4. Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2020 r. 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonej we wsi 

Stare Babice. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonej we wsi 

Blizne Jasińskiego. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położonej we wsi 

Wierzbin /ul. Królewska/. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położonej we wsi Stare 

Babice /ul. Zielony Zaułek/. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie scalenia i podziału nieruchomości położonych 

w Borzecinie Dużym –kompleks 2. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej im. 

Henryka Sienkiewicza w Starych Babicach. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenie pomocy finansowej na rzecz 

Powiatu Warszawskiego Zachodniego.  
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na współdziałanie i zawarcie 

porozumienia z Gminą Izabelin w celu wspólnej realizacji zadania inwestycyjnego.  
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Stare 

Babice na 2020 rok.  
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Stare Babice na lata 2020-2032.   
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopłat do taryfy dla zbiorowego 

odprowadzenia ścieków.  
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Gminy 

Stare Babice do Społecznej Komisji ds. Mieszkaniowych. 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia przystąpienia Gminy Stare 

Babice do realizacji projektu pn. „Kreatywna szkoła – rozwój kompetencji kluczowych 
uczniów w Gminie Stare Babice” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w sprawie zachowania 
integralności województwa mazowieckiego.  

19. Wybór ławników do Sądu Rejonowego dla Warszawy – Żoliborza w Warszawie, Wydział 
Pracy i Ubezpieczeń Społecznych.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 
radnego Gminy Stare Babice. 

21. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych  
w okresie międzysesyjnym. 

22. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
23. Wolne wnioski i informacje. 
24. Zakończenie obrad. 
 

3. Przyjęcie protokołów z XX, XXI, XXII sesji Rady Gminy. 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali projekt 
protokołu z XX sesji Rady Gminy.  Radni nie zgłosili uwaga do protokołu. 
 
Radni przyjęli protokół z XX sesji Rady Gminy jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy 
obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali projekt 
protokołu z XXI sesji Rady Gminy.  Radni nie zgłosili uwaga do protokołu. 
 
Radni przyjęli protokół z XXI sesji Rady Gminy jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy 
obecności 15 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że radni otrzymali projekt 
protokołu z XXII sesji Rady Gminy.  Radni nie zgłosili uwaga do protokołu. 
 
Radni przyjęli protokół z XXII sesji Rady Gminy jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy 
obecności 15 radnych. 
 

4. Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2020 r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie z ustawą o finansach 
publicznych i uchwałą Nr XLIII/412/10 (z późn. zm.) Rady Gminy Stare Babice z dnia  
9 września 2010 r. w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 
budżetu gminy oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Samorządowej 
Instytucji Kultury za I półrocze roku budżetowego Wójt przedstawia Radzie Gminy  
i Regionalnej Izbie Obrachunkowej w terminie do 31 sierpnia wyżej wymienioną informację.  
Następnie otworzył dyskusję nad informacją z wykonania budżetu gminy za I półrocze  
2020 r. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonej we 
wsi Stare Babice. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
wyrażenie zgody na odpłatne nabycie nieruchomości uregulowanej w księdze wieczystej, 
stanowiącej działkę ewidencyjną nr 242/13  o pow. 0,0228 ha położonej we wsi Stare Babice, 
z docelowym wykorzystaniem na cel publiczny – rów odwadniający. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIII/241/2020 - w sprawie nabycia nieruchomości położonej we wsi 

Stare Babice 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof 
Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonej we 
wsi Blizne Jasińskiego. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
wyrażenie zgody na odpłatne nabycie nieruchomości uregulowanych w księdze wieczystej, 
stanowiących działki ewidencyjne nr 261/42 o pow. 0,0834 ha,  dz. nr 261/52 o pow. 0,0373 
ha,  dz. nr 261/57 o pow. 0,0013 ha, dz. nr 261/70 o pow. 0,0364 ha położone we wsi Blizne 
Jasińskiego z docelowym wykorzystaniem na cel publiczny oraz działki ewidencyjne nr 
261/36 o pow. 0,0825 ha,   dz. nr 261/39 o pow. 0,0940 ha przeznaczonych pod drogi 
gminne. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIII/242/2020 - w sprawie nabycia nieruchomości położonej we wsi 

Blizne Jasińskiego 



Protokół Nr XXIII/2020 

 

6 

 

 

 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof 
Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położonej we 
wsi Wierzbin /ul. Królewska/. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
nadanie drodze oznaczonej w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 
symbolem 6-3KDD położonej we wsi Wierzbin nazwę Królewska. Po konsultacjach z 
zainteresowanymi mieszkańcami okolicznych działek, Radna zaproponowała nazwę. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIII/243/2020 - w sprawie nadania nazwy drodze położonej we wsi 

Wierzbin  
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof 
Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze położonej we 
wsi Stare Babice /ul. Zielony Zaułek/. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwała zakłada 
nadanie drodze będącej własnością Gminy Stare Babice, położonej we wsi Stare Babice 
nazwę Zielony Zaułek. Nazwanie projektowanej drogi jest niezbędne w celu nadania 
punktów adresowych dla nowopowstającej zabudowy. Kontynuacja nazwy dla 
wnioskowanej  nowopowstałej drogi gminnej umożliwi zachowanie ładu przestrzennego w 
ustalonej dla tego obszaru numeracji porządkowej. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek poinformował, że po ostatniej Komisji 
właściciel gruntu skontaktował się z nim i zaproponował żeby droga nosiła nazwę Szarego 
Wilka. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że również z nią 
rozmawiał i uzasadnił swoją propozycję.  
 
Radna L. Skrzeczkowska zapytała czy radni mogą zmienić nazwę drogi w formie poprawki, 
czy nie powinien złożony być wniosek mieszkańców.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że Rada Gminy nadaje nazwy 
ulicom. 
 
Radca prawny G. Zarychta odpowiedział, że Rada Gminy może zmienić nazwę drogi i nie 
trzeba uzyskiwać zgody wnioskodawcy.  
 
Radny M. Starnowski powiedział, że zgadza się na zmianę. Wyraził zdanie, że żałuje, że 
nazwy ulic nie może już zatwierdzać sołtys i rada sołecka.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek powtórzył, że z takim wnioskiem zwrócił się do 
niego właściciel gruntów, a droga jest gminna.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz złożył wniosek o poprawkę w paragrafie 1 
projektu uchwały nazwy drogi z „Zielony Zaułek” na nazwę „Szarego Wilka” i poddał 
wniosek pod głosowania. 
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, przy 4 głosach 
„wstrzymujących się” i braku głosów „przeciw”, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy 1 głosie 
„wstrzymujących się” i braku głosów „przeciw”, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIII/244/2020 - w sprawie nadania nazwy drodze położonej we wsi 

Stare Babice  
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- podjęta została w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących 
się” i braku głosów „przeciw”, przy obecności 15 radnych. 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Leszek Poborczyk, Dariusz Sobczak, 
Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska). 
„Wstrzymali się”: Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska) 
 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie scalenia i podziału nieruchomości 
położonych w Borzecinie Dużym –kompleks 2. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że postępowanie scalenia  
i podziału nieruchomości we wsi Borzęcin Duży zostało wszczęte na wniosek właścicieli 
gruntów (obejmujący ok. 63 % ogólnej powierzchni całego kompleksu) podjęciem przez 
Radę Gminy Stare Babice w dniu 14 września 2017 r. uchwały nr XXXIV/343/17 w sprawie 
przystąpienia do scalenia nieruchomości położonych w obrębie Borzecin Duży – kompleks 
nr 2, a następnie zmienionej uchwałami nr: XLIII/453/18 Rady Gminy Stare Babice z dnia 27 
czerwca 2018 r., XII/116/2019 z dnia 26 września 2019r. zmieniającą uchwałę w sprawie 
przystąpienia do scalenia nieruchomości położonych w obrębie Borzęcin Duży-kompleks nr 
2. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, na którym mieszkańcy 
poruszyli kwestie wysokości opłaty adiacenckiej.  
W dniu wczorajszym radni otrzymali drogą mailową autopoprawkę do projektu uchwały.  
Ponadto w dniu wczorajszym  otrzymał drogą mailową wyjaśnienia Pani Grażyny 
Siemiątkowskiej, które odczytał. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Wójt Gminy S. Sumka odczytał odpowiedź na pismo Pani G. Siemiątkowskiej.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek podziękował za wypracowanie kompromisu. 
 
Wójt Gminy S. Sumka dodał, że Kierownik Referatu Geodezji i Gospodarki 
Nieruchomościami A. Senterkiewicz  spotkała się z grupą mieszkańców i został 
wypracowany kompromis mieszkańców i Urzędu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIII/245/2020 - w sprawie scalenia i podziału nieruchomości 

położonych w Borzęcinie Dużym –kompleks 2 
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- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof 
Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 
Wójt Gminy S. Sumka podziękował za pracę nad uchwałą scaleniową.  
 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej 
im. Henryka Sienkiewicza w Starych Babicach. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
przekształcenie Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Starych Babicach poprzez 
utworzenie dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 
opiekuńczych w budynku przy ul. Granicznej 35 w Starych Babicach. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Radny M. Starnowski zapytał czy może być zapis, że uchwała obowiązuje z datą wsteczną. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz odpowiedział, że Rada ma takie prawo.  
 
Radca prawny G. Zarychta wyjaśnił, że można wprowadzić zapis od 31 sierpnia i nie będzie 
naruszenia prawa, ponieważ nie jest to akt prawa miejscowego.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIII/246/2020 - w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej im. 

Henryka Sienkiewicza w Starych Babicach 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof 
Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenie pomocy finansowej na rzecz 
Powiatu Warszawskiego Zachodniego.  
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
udzielenie dla Powiatu Warszawskiego Zachodniego pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej w wysokości 1 500 000 zł z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne p.n.: 
„Rozbudowa drogi powiatowej nr 4124W ul. Spacerowej w m. Borzęcin Duży na odcinku od 
drogi wojewódzkiej nr 580 w kierunku północnym, dł. ok. 1100mb., gm. Stare Babice”. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny M. Starnowski zwrócił uwagę, że w uzasadnieniu jest miejsce na wpisanie numeru 
uchwały w sprawie zmian budżetowych, która w porządku obrad jest później.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zaproponował by zmienić porządek obrad.  
 
Radca prawny G. Zarychta uznał, że nie wpłynie na nieważność uchwały, ale można 
również zmienić porządek obrad.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zaproponował by z uzasadnienia wykreślić ten 
zapis.  
 
Radca prawny G. Zarychta zauważył, że Rada Gminy nie ma prawa zmieniać uzasadnienia. 
Dodał, że uchwała nie kreuje zobowiązania, bo to uchwala deklaratoryjną. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zapytał czy Wójt Gminy zgodzi się na zmianę w 
uzasadnieniu. 
 
Wójt Gminy S. Sumka wyraził zgodę na zmianę w uzasadnieniu i wykreślenie zapisu 
mówiącego o uchwale w sprawie zmian budżetowych. 
 
Radny M. Starnowski zapytał czy inwestycja planowana jest na ten rok czy na przyszły. 
 
Wójt Gminy S. Sumka odpowiedział, że prace rozpoczną się jesienią i mają być zakończone 
do końca tego roku.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIII/247/2020 - w sprawie udzielenie pomocy finansowej na rzecz 

Powiatu Warszawskiego Zachodniego 
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- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof 
Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na współdziałanie i 
zawarcie porozumienia z Gminą Izabelin w celu wspólnej realizacji zadania 
inwestycyjnego.  

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
zawarcie przez Gminę Stare Babice z Gminą Izabelin porozumienia w zakresie wspólnej 
realizacji zadania inwestycyjnego, polegającego na budowie drogi - ulicy Szymanowskiego 
(drogi gminnej, położonej na terenie wsi Klaudyn, w gminie Stare Babice, i drogi gminnej 
położonej na terenie wsi Laski w gminie Izabelin) na odcinku o długości 1160 mb, na odcinku 
od ul. 3 Maja w Laskach do ul. Ciećwierza w Klaudynie.  
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji, na której w wyniku 
dyskusji zgłoszono autopoprawkę. Poprosił o dopisanie na końcu w tytule uchwały słów „w 
zakresie wykonania projektu” oraz zmianę w paragrafie 1, by miał brzmienie „Wyraża się 
zgodę na współdziałanie Gminy Stare Babice i Gminy Izabelin i zawarcie przez Gminę Stare 
Babice z Gminą Izabelin porozumienia w zakresie wspólnego wykonania projektu dotyczącego  
budowy drogi - ulicy Szymanowskiego (drogi gminnej, położonej na terenie wsi Klaudyn, w 
gminie Stare Babice, i drogi gminnej położonej na terenie wsi Laski w gminie Izabelin) na 
odcinku o długości 1160 mb, na odcinku od ul. 3 Maja w Laskach do ul. Ciećwierza 
w Klaudynie.” 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radna M. Pamięta potwierdziła, że jest potrzeba podpisania tego porozumienia, ale 
wyraziła również budzące się w związku z tym wątpliwości mieszkańców.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek przyznał, że wypowiedź radnej wzbudziła jego 
niepokój i złożył wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały.  
 
Radna M. Pamięta powiedziała, że nie chce zdjęcia z porządku obrad tego projektu 
uchwały, ponieważ nie chce odwlekania w czasie inwestycji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz    zwrócił się do radnych z pytaniem czy jest głos 
za i przeciw wnioskowi formalnemu o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek stwierdził, że nie da się budować drogi bez jej 
zamknięcia i wymagać, żeby inne drogi były wyremontowane.  
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz  poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie z 
porządku obrad projektu uchwały. 
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 9 głosami „za”, przy 5 głosach „przeciw”  i 
1 głosie „wstrzymującym się”, przy obecności 15 radnych. 
 
Wójt Gminy S. Sumka zaapelował o rozsądek, na wspólnym posiedzeniu Komisji nie było 
dyskusji w temacie, a zdjęcie z porządku powoduje blokadę projektowania inwestycji.   
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz powiedział, że na wspólnym posiedzeniu 
Komisji radni nie byli przeciwko wykonaniu tej ulicy i po wypowiedzi radnej wzbudziły się 
wątpliwości w kwestii oczekiwań mieszkańców z Klaudyna. Do tematu można wrócić na 
następnej sesji, po przedyskutowania sprawy z mieszkańcami.  
 
Radna M. Pamięta przyznała, że nie taki był zamiar jej wypowiedzi. 
 
Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gminy I. Mika powiedziała, że proces 
projektowania tej drogi będzie długoletni. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poprosił o skonsultowanie tego projektu 
uchwały z mieszkańcami i przygotowanie na kolejną sesję Rady Gminy.  
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej Gminy 

Stare Babice na 2020 rok.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
zmianę kwoty planowanych dochodów i wydatków budżetu.  
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji, na którym zgłoszono 
błąd literowy w załączniku nr 1 do projektu uchwały  w tabeli na stronie 2 w drugim wierszu 
poprosił zmienić rok z 2019 na 2020.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny R. Karpiński zwrócił uwagę, że w budżecie jest zadanie Projekt i wykonanie 
doświetlenia chodnika na ul. Południowej do Rekreacyjnej, a zadanie zostało już zrealizowane.  
 
Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gminy I. Mika odpowiedziała, że zadanie zostało 
zrealizowane, ale zostaje w budżecie do końca roku.  
 
Wójt Gminy S. Sumka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu Komisji radny pytał czy są 
zabezpieczone środki na budowę rond – odpowiedział twierdząco.  
 
Radny R. Karpiński podziękował za odpowiedź.  
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIII/248/2020 - w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej Gminy 

Stare Babice na 2020 rok 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof 
Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2020-2032.   
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że w związku ze zmianą budżetu 
Gminy Stare Babice na rok 2020, istnieje konieczność aktualizacji Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2020 -2032.  
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIII/249/2020 - w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2020-2032 
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof 
Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dopłat do taryfy dla zbiorowego 

odprowadzenia ścieków.  
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
uchwalenie dopłaty do taryfy dla zbiorowego odprowadzania ścieków dla wszystkich 
taryfowych grup odbiorców na terenie gminy Stare Babice na okres od dnia 1 października 
2020 r. do dnia 31 grudnia 2020 r. dla Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego „Eko-
Babice” Sp. z o.o., w wysokości 8,46 zł netto plus należny podatek VAT do ceny 1m3 
ścieków. 
Po uwzględnieniu dopłaty, taryfowa cena dla odbiorców zbiorowego odprowadzania 
ścieków wyniesie 8,08 zł netto plus należny podatek VAT za 1m3 ścieków. 
Projekt uchwały został omówiony na  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu oraz na 
wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek poinformował, że Komisja Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Zapytał kiedy nastąpi 
rozbicie stawki. 
 
Wójt Gminy S. Sumka odpowiedział, że stawki będą rozbite na poszczególne grupy i wyraził 
nadzieję, że z początkiem października będzie mógł je przedstawić radnym.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zauważył, że stawki obowiązują do końca roku, 
zapytał czy przed uchwaleniem budżetu na 2021 r. zdąży się opracować nowe.  
 
Wójt Gminy S. Sumka zwrócił uwagę, że stawki obowiązują do maja przyszłego roku, ale 
zależy by nowe stawki były jak najszybciej przeprocedowane w Wodach Polskich, na co 
potrzeba ok. 3 m-cy.  
 
Radny J. Piętocha zapytał czy to co Wójt proponuje dotyczy roku przyszłego i czy stawki 
będą obowiązywać od 1 stycznia do 31 grudnia. Poprosił o zwrócenie uwagi na to o czym 
mówił audytor, że być może wielkość taryf będzie musiała ulec zwiększeniu. Uznał, że 
trzeba szukać rozwiązań systemowym.   
 
Wójt Gminy S. Sumka szczegółowo wyjaśnił temat stawek i dopłat. Potwierdził, że 
planowane jest ustalenie stawek na rok kalendarzowy. Dodał,  że Prezes GKP „Eko-Babice” 
Sp. z o.o. będzie spotykał się z radnymi raz na 3 m-ce, raz na 0,5 roku w celu omawiania 
bieżącej formy Spółki.  
 
Radny K. Szuba poprosił o przygotowanie na posiedzeniu Komisji informacji ile odsetek 
karnych zapłaciła Spółka z tytułu nieterminowych płatności oraz jaka była dokładna 
wysokość kary, którą zapłaciła Spółka z tytułu wyroku sądowego oraz o odsetki. Poprosił o 
uzupełnienie informacji, którą otrzymał. 
 



Protokół Nr XXIII/2020 

 

15 

 

 

 

Wójt Gminy S. Sumka  powiedział, że z treści wyroku wynika, że jest to kwota 880 tys. zł, 
ale radny otrzyma taką odpowiedź od Spółki lub od Wójta.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIII/250/2020 - w sprawie dopłat do taryfy dla zbiorowego 

odprowadzenia ścieków 
 - podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof 
Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska).  
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady 

Gminy Stare Babice do Społecznej Komisji ds. Mieszkaniowych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie z art. 21 ust. 3 pkt 5 
Ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie 
gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego oraz § 22 Uchwały Nr XXIV/232/13 Rady Gminy Stare 
Babice z dnia 24 stycznia 2013 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w 
skład mieszkaniowego zasobu Gminy Stare Babice do rozpatrywania wniosków o najem 
lokali socjalnych oraz zawieranych na czas nieoznaczony, niezbędne jest powołanie 
Społecznej Komisji d/s Mieszkaniowych. Sprawuje ona kontrolę społeczną i jest organem 
doradczym oraz opiniodawczym Wójta Gminy. Komisja powoływana jest bezpośrednio 
Zarządzeniem Wójta Gminy Stare Babice.  Zgodnie z § 22 ust. 2 w/w Uchwały w skład 
Społecznej Komisji ds. Mieszkaniowych wchodzi – poza przedstawicielem Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej, dwoma pracownikami Urzędu Gminy oraz kuratorem 
sądowym w przypadku jego ustanowienia – dwóch przedstawicieli Rady Gminy.  
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji, na którym zgłoszono 
do Komisji ds. Mieszkaniowych Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Ewę Kawczyńską oraz 
Przewodniczącego Rady Gminy Henryka Kuncewicza. Kandydaci na Komisji wyrazili zgodę 
na kandydowanie. Zapytał czy są inne kandydatury.  
 
Radni nie zgłosili innych kandydatur. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
Uchwała Nr XXIII/251/2020 - w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Gminy 

Stare Babice do Społecznej Komisji ds. 
Mieszkaniowych 

- podjęta została w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw”  i braku 
głosów „wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w 
głosowaniu). 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Henryk 
Kuncewicz, Kazimierz Lade, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, 
Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska; 
„Przeciw”:     Marta Pamięta, Jadwiga Wasiak; 
Nie brał udziału w głosowaniu: Radosław Karpiński) 
 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia przystąpienia Gminy 
Stare Babice do realizacji projektu pn. „Kreatywna szkoła – rozwój kompetencji 
kluczowych uczniów w Gminie Stare Babice” w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że celem projektu jest rozwój 
kompetencji kluczowych i umiejętności uniwersalnych niezbędnych na rynku pracy uczniów, 
a także podniesienie jakości kształcenia w placówkach objętych wsparciem. Zadania 
merytoryczne Projektu realizować będą dwie szkoły podstawowe, do których kierowane 
jest wsparcie: SP w Koczargach Starych oraz SP w Zielonkach - Parceli. Planowany okres 
realizacji projektu:  od  1 września 2020 r.  do  31 sierpnia 2022 r. 
Projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu Komisji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw”  i „wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w 
głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 



Protokół Nr XXIII/2020 

 

17 

 

 

 

Uchwała Nr XXIII/252/2020 - w sprawie zatwierdzenia przystąpienia Gminy Stare 
Babice do realizacji projektu pn. „Kreatywna szkoła – 
rozwój kompetencji kluczowych uczniów w Gminie 
Stare Babice” w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 
2014-2020 

- podjęta została w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw”  i 2 
głosach „wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych.  
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Leszek Poborczyk, 
Lucyna Skrzeczkowska, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota 
Zwolińska; 
„Wstrzymali się”: Jerzy Piętocha, Dariusz Sobczak). 
 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w sprawie 

zachowania integralności województwa mazowieckiego.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że projekt uchwały zakłada 
podjęcie stanowiska Rady Gminy Stare Babice w sprawie zachowania integralności 
województwa mazowieckiego i powstrzymania planów jego podziału na dwa odrębne 
województwa. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz działając zgodnie ze Statutem Gminy złożył 
wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały i poddał go pod głosowanie.  
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIII/253/2020 - w sprawie przyjęcia stanowiska w sprawie 

zachowania integralności województwa 
mazowieckiego 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof 
Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska).  
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19. Wybór ławników do Sądu Rejonowego dla Warszawy – Żoliborza w Warszawie, 
Wydział Pracy i Ubezpieczeń Społecznych.  

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że Prezes Sądu Okręgowego  
w Warszawie wystąpił do Przewodniczącego Rady Gminy o dokonanie wyborów 
uzupełniających na 4 ławników do Sądu Rejonowego dla Warszawy-Żoliborza w Warszawie, 
Wydział Pracy i Ubezpieczeń Społecznych. 
Na sesji w dniu 27 lutego 2020 r. został powołany Zespół ds. wyboru ławników w składzie: 
Henryk Kuncewicz, Ewa Kawczyńska i Remigiusz Fijołek. Zespół przygotował 
charakterystykę 3 kandydatów, którą otrzymali Radni.  
Zgodnie z ustawą Prawo o ustroju sądów powszechnych wyboru ławników należy dokonać 
w głosowaniu tajnym, w związku z tym należy powołać Komisję Skrutacyjną.  
Poprosił o zgłaszanie kandydatur do składu Komisji Skrutacyjnej, zaproponował 3 osobowy 
skład komisji.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska stwierdziła, że kandydatura nr 3 budzi 
wątpliwość, zapytała co oznacza zapis o artykułach w piśmie od Policji.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek  zapytał co to znaczy zwrot „przechodziła w 
materiałach”.  
 
Radca prawny G. Zarychta wyjaśnił, że ławnik to osoba, która nie została skazana za 
przestępstwo i za wykroczenie skarbowe. Przyznał, że nie wie dokładnie, co oznacza zapis 
„przechodziła”. Uznał, że nie ma przesłanek, żeby stwierdzić, że kandydatka nie spełnia 
warunków.  
 
Wójt Gminy S. Sumka uznał, że najważniejsza jest informacja z Krajowego Rejestru 
Karnego i nie ma jej rejestrze.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek podziękował za wyjaśnienie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poprosił o zgłoszenie 3 osób do Komisji 
skrutacyjnej. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zgłosił kandydaturę radnego K. Szuby.  
 
Radny K. Szuba wyraził zgodę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zgłosił kandydaturę radnej L. Skrzeczkowskiej. 
 
Radna L. Skrzeczkowska wyraziła zgodę. 
 
Radny M. Starnowski zgłosił swoją kandydaturę.   
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poddał pod głosowanie skład Komisji 
skrutacyjnej. 
 
Skład Komisji Skrutacyjnej został przyjęty w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw”  i 1 głosie „wstrzymującym się”, przy obecności 15 radnych (1 
radny nie brał udziału w głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poprosił Panią Ewę Kawczyńską o 
zaprezentowanie regulaminu głosowania dla wyboru ławników.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska odczytała propozycję regulaminu 
głosowania dla wyborów ławników: 
1. Wybór ławników odbywa się w głosowaniu tajnym. 
2. Radni głosują na kartach, które wręczy Komisja Skrutacyjna. 
3. Każdy radny otrzymuje jedną kartę do głosowania: „Kartę do głosowania dla wyboru 

ławników do Sądu Rejonowego dla Warszawy-Żoliborza w Warszawie, Wydziału Pracy i 
Ubezpieczeń Społecznych z trzema nazwiskami kandydatów”. 

4. Karty do głosowania opatrzone są pieczęcią „Rady Gminy Stare Babice”. 
5. Na kartach do głosowania dla wyboru ławników do Sądu Rejonowego dla Warszawy-

Żoliborza w Warszawie, Wydziału Pracy i Ubezpieczeń Społecznych głosowanie odbywa się 
poprzez postawienie znaku „x” w odpowiedniej kratce: „TAK” albo „NIE” umieszczonej po 
lewej stronie nazwiska każdego kandydata. 
Postawienie znaku „x” w dwóch kratkach przy nazwisku kandydata oraz niepostawienie 
znaku „x” w żadnej kratce skutkuje nieważnością głosu oddanego na tego kandydata. 

6. Za wybranych uważa się tych kandydatów, którzy uzyskali zwykłą większość głosów tzn. 
uzyskali więcej głosów „TAK” niż „NIE”. 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poddał pod głosowanie propozycję regulaminu 
głosowania dla wyborów ławników. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poprosił członków Komisji Skrutacyjnej o 
przeprowadzenie głosowania, a następnie podanie wyników. 
 
Radny K. Szuba odczytał protokół komisji skrutacyjnej z wyboru ławników do Sądu 
Rejonowego dla Warszawy - Żoliborza, Wydziału Pracy i Ubezpieczeń Społecznych z dnia 17 
września  2020 r.: 
„Komisja Skrutacyjna w składzie: 

1. Krzysztof Szuba - Przewodniczący 

2. Lucyna Skrzeczkowska - Członek 

3. Michał Starnowski - Członek 
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stwierdza, że w głosowaniu tajnym zostały ustalone następujące wyniki głosowania: 

- liczb radnych uprawnionych do głosowania  - 15  

- liczba radnych, którym wydano karty do głosowania  - 15 

- liczba kart wyjętych z urny  - 15  

- głosów nieważnych oddano - 0  

- głosów ważnych oddano - 15  

poszczególni kandydaci otrzymali następującą ilość głosów ważnych: 

1. Chadaj Elżbieta Maria   

- za wyborem kandydata na ławnika  -      12 głosów 

- przeciw wyborowi kandydata na ławnika -       2 głosów 

2. Jóźwiak Bogusława   

- za wyborem kandydata na ławnika  -      10 głosów 

- przeciw wyborowi kandydata na ławnika -       2 głosów 

3. Kamińska Barbara Halina   

- za wyborem kandydata na ławnika  -      11 głosów 

- przeciw wyborowi kandydata na ławnika -       2 głosów 

Komisja Skrutacyjna stwierdza, że niżej wymienieni kandydaci otrzymali wymaganą zwykłą 
większość głosów i zostali wybrani na ławników do Sądu Rejonowego  
dla Warszawy-Żoliborza w Warszawie, Wydziału Pracy i Ubezpieczeń Społecznych: 
1. Chadaj Elżbieta Maria 
2. Jóźwiak Bogusława  
3. Kamińska Barbara Halina 
Podpisy członków Komisji Skrutacyjnej” 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz odczytał uchwały z nazwiskami wybranych 
ławników. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIII/254/2020 - w sprawie wyboru ławników  
- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 15 radnych 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek 
Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof 
Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska).  
 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia 
mandatu radnego Gminy Stare Babice.  

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek poinformował, że 10 września złożył 
rezygnację z członkostwa w Klubie radnych „Łączy nas Gmina” i wyjaśnił swoją decyzję. 
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Radna M. Pamięta zapytała, co się stanie jeśli uchwała będzie podjęta w takiej formie. 
 
Radca prawny G. Zarychta wyjaśnił, że Wojewoda wzywa do podjęcia uchwały  
o wygaśnięciu mandatu. Nie podjęcie takiej uchwały określa art. 98 a ustawy o samorządzie 
gminnym, który mówi o tym, że Wojewoda wydaje zarządzenie zastępcze, które można 
zaskarżyć do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego.  
 
Radny K. Szuba  uznał, że nagonka na radnego jest nieelegancka, radny został wybrany 
przez mieszkańców, jest radnym od 25 lat. Powiedział, że Rada Gminy nie będzie go 
odwoływać, niech Wojewoda odwołuje radnego. 
 
Radny L. Poborczyk powiedział, że żadnych konsekwencji wobec radnych nie będzie. 
Poinformował, że wyłącza się z głosowania.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek stwierdził, że on radnego nie wybierał i nie 
będzie wygaszał jego mandatu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz odniósł się do faktu istnienia w obiegu 
prawnym uchwały dotyczącej mandatu radnego. Nie podjęcie uchwały lub niezastosowanie 
się do wytycznych Wojewody spowoduje wydanie przez niego zarządzenia zastępczego w 
ciągu 30 dni. Zatem podjęcie tej uchwał nic nie zmieni w stosunku do obowiązków 
Wojewody. 
 
Wójt Gminy S. Sumka odniósł się do sprawy zakupu samochodu od radnego oraz do 
zatrudnienia radnego w Spółce. W wyniku dyskusji na jednej z sesji zwrócił się do Wojewody 
o stwierdzenie czy możliwe jest łączenie mandatu z działalnością gospodarczą. 
 
Radny L. Poborczyk poinformował, że zamknął działalność gospodarczą dnia 23 grudnia 
2019 r. Poruszył kwestię bezprawnej organizacji ruchu i progów zwalniających, dodał, że 23 
grudnia w tej sprawie spotkał się w imieniu mieszkańców z Policją.  
 
Wójt Gminy S. Sumka odniósł się do wypowiedzi radnego. Poruszył kwestię progów 
zwalniających w Bliznem Łaszczyńskiego oraz niezasadnego zakupu samochodu od 
radnego.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zauważył, że Wójt skierował pismo do 
Wojewody, kiedy radny nie pracował już w Spółce oraz nie prowadził działalności 
gospodarczej. Sprawa była wyjaśniana również w poprzedniej kadencji.  
 
Radny L. Poborczyk odniósł się do sprawy samochodu i spotkania z Policją, że sprawę 
samochodu zakończył nakaz zapłaty wydany przez sąd, a spotkanie z Policją odbyło się 23 
grudnia, bo taki termin wyznaczyła Policja. 
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Wójt Gminy S. Sumka stwierdził, że zakup samochodu nie był potrzebny Spółce. Przytoczył 
ustawę o samorządzie gminnym w kwestii pełnienia mandatu przez radnego.  
 
Radny K. Szuba zauważył, że to Spółka zwróciła się do radnego o zakup samochodu i zleciła 
wykonanie operatu szacunkowego. Jak doszło do transakcji to Urząd się wycofał. Urząd 
Gminy i Spółka powinny mówić jednym głosem. Poruszył kwestię artykułów na portalach 
internetowych oraz w Gazecie Babickiej oczerniających radnych.  
 
Wójt Gminy S. Sumka powiedział, że na portalach internetowych ukazują się również 
złośliwości w stosunku do jego osoby. Zaapelował o współpracę i zakończenie sporów na 
sesjach.  
 
Sekretarz Gminy M. Więckiewicz stanął w obronie Wójta i zaapelował o to aby zakończyć 
negatywne wpisy na portalach internetowych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zwrócił uwagę by nie łączyć wypowiedzi na 
portalach internetowych z radnymi.  
 
Radny L. Poborczyk podziękował za słowa wsparcia, a także za słowa krytyki. 
Poinformował, że na czas głosowania opuści obrady Rady. 
 
Radna M. Pamięta uznała, że przygotowana uchwała jest nie zgodna z prawem  
i z wytycznymi Wojewody.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zauważył, że to Sąd ocenia czy coś jest nie 
zgodne z prawem.   
 
Radna M. Pamięta złożyła wniosek formalny o zakończenie dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zapytał czy któryś z radnych chce zająć 
stanowisko „za” oraz „sprzeciw” wnioskowi o zakończenie dyskusji. 
 
Radny K. Szuba poruszył kwestię artykułu w Gazecie Babickiej. Powiedział, że w takiej 
sytuacji za każdym radnym stanąłby w obronie. 
 
Wójt Gminy S. Sumka zwrócił uwagę, że radni i wójt będą oceniani za działania, a nie spory. 
Dodał, że Urząd działa dobrze. Nie pamięta, żeby takie ataki były kierowane pod kątem 
poprzedniego Wójta.   
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poddał pod głosowanie wniosek o zakończenie 
dyskusji. 
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Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, przy braku głosów 
„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz odczytał uchwałę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 
Uchwała Nr XXIII/255/2020 - w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia 

mandatu radnego Gminy Stare Babice 
- podjęta została w głosowaniu jawnym 8 głosami „za”, przy 3 głosach „przeciw” i 3 
głosach „wstrzymującym się”, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w 
głosowaniu). 
(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław 
Karpiński, Henryk Kuncewicz, Kazimierz Lade, Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska; 
„Przeciw” głosowali: Marta Pamięta, Lucyna Skrzeczkowska, Jadwiga Wasiak; 
„Wstrzymali się”: Jerzy Piętocha, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski; 
Radny L. Poborczyk wyłączył się z głosowania na podstawie ustawy o samorządzie 
gminnym zgodnie z art. 25 a). 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz złożył wniosek formalny o 15 minutową 
przerwę w obradach. 
 
Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 11  głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 
1 głosach „wstrzymujących się”, przy obecności 15 radnych (1 radny nie brał udziału w 
głosowaniu). 
 
21. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił informację o działaniach 
podejmowanych po XXII sesji Rady Gminy. Poinformował, że: 

• poinformował Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie  
o rozpatrzeniu i zatwierdzeniu sprawozdania finansowego za rok 2019 wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2019 r. oraz udzieleniu Wójtowi 
Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2019;   

• otrzymał od Ochotniczej Straży Pożarnej w Starych Babicach wniosek  
o zwiększenie budżetu, wniosek zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym  
i  o finansach publicznych, przekazał Wójtowi Gminy; 

• od Prokuratury Okręgowej w Warszawie otrzymał wniosek o przekazanie 
dokumentów związanych z wydaniem regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie Gminy Stare Babice, w związku z przekazaniem uchwały do 
realizacji Wójtowi, wniosek przekazał także Wójtowi;  
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• otrzymał od Wojewody Mazowieckiego wezwanie Rady Gminy Stare Babice do 
podjęcia uchwały stwierdzającej wygaśnięcie mandatu radnego Gminy Stare Babice 
Pana Leszka Poborczyka, w terminie 30 dni od daty otrzymania wezwania; 
przygotował projekt uchwały w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 
radnego Gminy Stare Babice; 

• otrzymał skargę na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej  
w Zielonkach-Parceli, skargę przekazał Komisji Skarg, Wniosków Petycji  
w celu przygotowania opinii w zakresie zarzutów zawartych w skardze;   

• otrzymał ponowną skargę na działalność Wójta Gminy dotyczącą dojazdu do 
nieruchomości w Zielonkach-Wsi, skargę przekazał Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji w celu przygotowania opinii w zakresie zarzutów zawartych w skardze;   

• uczestniczył w posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  oraz  
w posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu; 

• otrzymał Zarządzenie Nr 174/2020 Wójta Gminy Stare Babice z dnia  
31 sierpnia 2020 r. w sprawie przekazania informacji o przebiegu wykonania budżetu 
Gminy, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o 
przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz sprawozdania  
z wykonania planu finansowego Gminnego Biblioteki Publicznej i Domu Kultury za I 
półrocze 2020r. i przekazał je radnym;     

• zorganizował spotkanie z mieszkańcami i przedstawicielami firmy Dekada w związku 
z trwającymi pracami nad sporządzeniem nowego miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części wsi Blizne Łaszczyńskiego;  

• otrzymał do wiadomości odpowiedź na pisma mieszkańców Blizne Łaszczyńskiego w 
sprawie zorganizowania dodatkowej sesji Rady Gminy celem umożliwienia 
mieszkańcom i właścicielom nieruchomości położonych w bezpośrednim 
sąsiedztwie planowanej inwestycji na terenie wsi Blizne Łaszczyńskiego; 

• otrzymał wniosek o podjęcie uchwały w sprawie przywrócenia  
i ustawienia Krzyża Świętego na cmentarzu Wojennym w Babicach; wniosek 
zostanie przekazany Wójtowi; 

• otrzymał stanowisko w sprawie integralności Województwa Mazowieckiego i 
powstrzymania planów podziału Województwa Mazowieckiego na dwa odrębne 
regiony: 

o Rady Miasta i Gminy Łosice; 
o Rada Gminy Magnuszew; 
o Rady Powiatu Grójeckiego; 
o Rady Powiaty Otwockiego; 
o Rady Gminy Teresin; 
o Rady Powiatu Gostyńskiego; 
o Rady Miasta Ciechanów,   
o Rady Miasta Lutocin,  
o Rady Miejskiej w Drobinie; 

• uczestniczył w III posiedzeniu Młodzieżowej Rady Gminy Stare Babice; 



Protokół Nr XXIII/2020 

 

25 

 

 

 

• podjął działania do zwołania wspólnego posiedzenia Komisji, prowadził posiedzenie 
Komisji;  

• podjął działania do zwołania XXIII sesji Rady Gminy.  
 
22. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminy 
Wójt składa sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym.  
 
Wójt Gminy S. Sumka poinformował, że: 

• spotkał się z radą sołecką wsi Janów oraz radnym D. Sobczakiem;  

• uczestniczył w spotkaniu z kierownikiem zespołu kuratorów Sądu Rodzinnego i 
Nieletnich w Pruszkowie w sprawie opieki nad rodzinami na terenie Gminy; 

• uczestniczył w obchodach wybuchu Powstania Warszawskiego na terenie 
Boernerowa; 

• spotkał się z Panią Wójt Izabelina Dorotą Zmarźlak w sprawie wspólnego projektu 
budowy ul. Szymanowskiego; 

• spotkał się z przedstawicielami OSP Babice w sprawach bieżących; 

• uczestniczył w spotkaniu gminnego zespołu zarządzania kryzysowego dotyczącego 
Covid 19; 

• uczestniczył w spotkaniu zespołu przygotowującego uroczystości patriotyczne, które 
odbędą się 22 września; 

• spotkał się z burmistrzem Bielan w sprawie modułowych placówek oświatowych; 

• na zaproszenie gen. Roberta Głąba uczestniczył w uroczystości 25-lecia Garnizonu 
Warszawa; 

• wspólnie z mieszkańcami wziął udział w upamiętnieniu wybuchu powstania 
warszawskiego; 

• uczestniczył w uroczystościach w OSP Borzęcin Duży; 

• spotkał się z Wicemarszałkiem Rafałem Rajkowskim w sprawie możliwości 
wykorzystania torów kolejowych pomiędzy Hutą Warszawa a Wola Parkiem; 

• wspólnie z kierownikiem Referatu Inwestycji i Rozwoju Gminy Iwoną Miką wziął 
udział w naradzie w MZDW w sprawie koncepcji budowy ul. Sobieskiego na odcinku 
Borzęcin i Ożarów Maz.; 

• spotkał się z Wicestarostą Wojciechem Białasem w sprawie wspólnej inwestycji 
Gminy i Starostwa na drodze powiatowej ul. Spacerowej; 

• spotkał się z projektantem z GPK „Eko – Babice” w sprawie rozbudowy Szkoły w 
Zielonkach – Parceli;  

• uczestniczył we Mszy św. upamiętniającej poległych w Borzęcinie Dużym;  

• spotkał się z przedstawicielami Stowarzyszenia „Nasz Dom godne życie” w sprawie 
wspólnego projektu pozyskania środków na budowę dziennego obiektu do opieki 
wytchnieniowej dla osób niepełnosprawnych; 

• spotkał się z radną Powiatu Marzeną Pawłowicz w sprawach dotyczących Gminy; 
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• udzielił ślubu na terenie Gminy; 

• uczestniczył w spotkaniu z firmą Dekada w sprawie realizacji inwestycji w Bliznem 
Łaszczyńskiego;  

• spotkał się z Głównym inspektorem transportu drogowego Ministrem  Alvinem 
Gajadhurem w sprawie możliwości ustawienia na ternie gminy urządzeń do pomiaru 
prędkości;  

• spotkał się radą sołecką wsi Klaudyn i radną M. Pamiętą w sprawach bieżących 
dotyczących wsi; 

• spotkał się z p. Anną Dobrowolską w sprawach dotyczących ośrodka w Bliznem; 

• spotkał się dyrektorami placówek oświatowych w sprawie przygotowania do 
rozpoczęcia roku szkolnego; 

• spotkał się z Wicemarszałek Ewą Orzełowską w sprawie działań Spółki Eko Babice w 
kwestii wydania zgody na odbiór osadów i lokalizacji gminnego targowiska;  

• uczestniczył w posiedzeniu gminnego zespołu zarządzania kryzysowego w sprawie 
rozpoczęcia roku szkolnego w Gminie; 

• uczestniczył w święcie Straży Gminnej Gminy Stare Babice; 

• uczestniczył w rozpoczęciu roku szkolnego w Szkole w Borzęcinie Dużym i  w 
Koczargach Starych; 

• spotkał się z mieszkańcami Babic Nowych w kwestii odrolnień, realizacją funduszu 
sołeckiego oraz komunikacji; 

• spotkał się z przedstawicielami osiedla Latchorzew m.in. w sprawie podtopień;  

• spotkał się z Przewodniczącym Rady Seniorów Tadueszem Wiśniewskim w sprawie 
działalności Rady Seniorów; 

• uczestniczył w spotkaniu sołeckim wsi Blizne Jasińskiego, a kierownicy Iwona Mika i 
Dariusz Michalski uczestniczyli w zebraniu wsi Zielonki – Parcela; 

• spotkał się z radnymi i sołtysami w sprawie linii 729 i 714; 

• uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu; 

• przyjął delegację Rady Seniorów Bychawa; 

• uczestniczył we Mszy św. we wsi Topolin i Umiastów; 

• uczestniczył we Mszy św. w Palmirach; 

• uczestniczył w zebraniu wsi Wierzbin; 

• uczestniczył we wspólnym posiedzeniu Komisji; 

• uczestniczył w posiedzeniu Młodzieżowej Rady Gminy; 

• spotkał się z przedstawicielami firmy wykonującej kanalizację deszczową na ul. 
Pohulanka; 

• spotkał się z właścicielami gruntów Topolin w sprawie budowy zbiornika 
retencyjnego przy ul. Sobieskiego; 

• spotykał się z radnymi i sołtysami w sprawach bieżących; 

• poinformował o bieżącej sytuacji dotyczącej osób przebywających na kwarantannie 
oraz w izolacji, zaapelował o zachowywanie dystansu oraz o zakrywanie ust i nosa.  
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Radni zadali pytania do informacji Przewodniczącego Rady Gminy oraz sprawozdania 
Wójta Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy oraz Wójt Gminy udzielili szczegółowych odpowiedzi. 
 
Z pytaniami i odpowiedziami można zapoznać się na nagraniu XXIII sesji Rady Gminy 
Stare Babice na kadencję 2018 - 2023 dostępnym na platformie YouTube na kanale 
UGStareBabice.   
 
23. Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przekazał prowadzenie obrad 
Wiceprzewodniczącej E. Kawczyńskiej. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że z uwagi na 
nieobecność w październiku Przewodniczącego Rady Gminy, następna sesja odbędzie się 5 
listopada, kolejna  planowana jest na 17 grudnia. 
Zapytała czy są wolne wnioski i informacje. Poinformowała, że w tym punkcie obrad 
publiczność może zadawać pytania, zgodnie z § 29 Statutu Gminy zapytania składa się w 
sprawach aktualnych problemów gminy, a także w celu uzyskania informacji o stanie 
faktycznym. Czas wystąpienia zgodnie ze statutem do 5 minut. Przypomniała o ochronie 
danych osobowych. Rada Gminy nie rozpatruje indywidualnych spraw, przedmiotem obrad 
rady mogą być jedynie sprawy publiczne dotyczące społeczności lokalnej, nie zaś sprawy 
prywatne czy osobiste (art. 6 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym). 
 
Mieszkańcy Gminy poruszyli bieżące problemy, zadali pytania i udzielili informacji 
dotyczących Gminy. 
 
Wójt Gminy odniósł się do poruszonych kwestii  i odpowiedział na zadane pytania.  
Z pytaniami i odpowiedziami można zapoznać się na nagraniu XXIII sesji Rady Gminy 
Stare Babice na kadencję 2018 - 2023 dostępnym na platformie YouTube na kanale 
UGStareBabice.   
 
24. Zakończenie obrad. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy E. Kawczyńska stwierdziła wyczerpanie porządku obrad i 
ogłosiła zamknięcie XXIII sesji Rady Gminy Stare Babice.  
 WICEPRZEWODNICZĄCY PRZEWODNICZĄCY 

             RADY GMINY                     RADY GMINY 
                                 (-) Remigiusz FIJOŁEK (-) Henryk KUNCEWICZ 
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